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Protokół Nr 7 
z posiedzenia siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku odbytego w dniu 28.04.2011r. 

 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku przy ulicy Pocztowej 2. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Radni nieobecni usprawiedliwieni – GraŜyna Sowińska i Waldemar Kuszewski 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy  
    Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka 
6. Kierownik Administracji Zasobów Komunalnych - Stefan Dropinski 
7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
    Leśnictwa i Dróg      - Tomasz Fifielski 
9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  
    Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Michał Bąk 
10. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 
      w Więcborku      - Maria Kołata 
11. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 
      W Więcborku      - Waldemar Kuczerepa 
12. Podinspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków  
      Unijnych i Promocji     - Monika Kotarak 
13. Sołtys Sołectwa Witunia     - Maria Łańska 
14. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 
1.  Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miejskiej. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach  

w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o jego pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
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7. Informacja Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg  
o stanie dróg po sezonie zimowym, oraz załoŜeniach zmierzających do poprawy na tym 
odcinku. 
- Dyskusja 

8. Przyjęcie informacji Kierownika Administracji Zasobów Komunalnych o aktualnej 
sytuacji finansowej i organizacyjnej po wprowadzeniu w Ŝycie programu naprawczego 
Zakładu. 
- Dyskusja 

9. Przyjęcie informacji o stanie przygotowań do sezonu turystycznego na 2011 rok  
z uwzględnieniem warunków i postulatów z ubiegłego roku. 
- Dyskusja  

10. Informacja Burmistrza Więcborka o stanie zaawansowania zadań inwestycyjnych 
zaplanowanych na 2011 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej „Pierwszy krok do 
samodzielności” na 2011 rok.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 
Więcbork nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji 
Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uŜyczenia części nieruchomości w Śmiłowie. 
14. Podjecie uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na rok 2011. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zakończenie. 

  
Do powyŜszego porządku obrad Przewodniczący RM zaproponował wprowadzenie 
autopoprawki polegającej na dodaniu do niego jako punktu 15 uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej samorządowi Województwa Kujawsko-Pomorskiego / załącznik Nr 5 /.   
 

Propozycję zmiany przyjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 3  Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z VI sesji został 
napisany, osobiście go  przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji poprawek do 
niego nie wniesiono. Zapytał , czy ewentualnie teraz ktoś z radnych ma jakieś uwagi do 
protokołu. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o jego  przegłosowanie. 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 
Ad.4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
 
1.04.2011r. – udział w dniach otwartych szkoły – Zespół Szkół centrum Kształcenia 
Rolniczego w Sypniewie. 
5.04.2011r. – spotkanie radnych Radych Miejskiej, Burmistrza Więcborka i przedstawicieli 
kadry administracyjnej Urzędu Miejskiego z sołtysami gminy Więcbork. 
7.04.2011r. – udział w posiedzeniu rady Soleckiej w Sypniewie. W tym dniu Przewodniczący 
RM zapoznał się równieŜ z przebiegiem prac inwestycyjnych na terenie gminy: 
rozprowadzenie sieci wodociągowej na trasie Puszcza – Zabartowo i modernizacja stacji 
wodociągowej na Plebance. Wizji lokalnej dokonał wspólnie z Dyrektorem Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Więcborku. 
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11.04.2011r. – udział w lustracji miejsc, w których realizowane są gminne zadania 
inwestycyjne zaplanowane na 2011 rok. Uczestnicy – Burmistrz Więcborka, Zastępca 
Burmistrza Więcborka, Przewodniczący RM, Podinspektor ds. Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska UM. Zadania dotyczą: stacji wodociągowej na Osiedlu Plebanka, budowy 
kanalizacji na osiedlu Piastowskim, budowy boisk/ Pęperzyn, Witunia, Lubcza /, odnowy 
nawierzchni przy Przedszkolu Gminnym i ulicy tartacznej w Więcborku, budowy chodnika  
w Suchorączku, budowy sieci wodociągowej Puszcza – Zabartowo, odwodnienia Osiedla 
Piastowskiego. 
15.04.2011r. – wizja lokalna na składowisku śmieci o oczyszczalni ścieków z udziałem  
z udziałem Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Adama Kubiaka.  
19.04.2011r. – nawiązanie kontaktu telefonicznego z Kierownikiem Departamentu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich w celu uzyskania bliŜszych informacji dotyczących programu 
modernizacji targowisk. Z uzyskanych danych wynika, Ŝe: 
- konkurs przewidywany jest w II półroczu 2011 roku, 
- dotyczyć będzie 80 targowisk nowych i 200 modernizowanych, 
- zakup gruntów – traktowany będzie jako koszt niekwalifikowany, 
- wykonanie dokumentacji – koszt kwalifikowany zadania. 
20.04.2011r. – spotkanie z posłem Eugeniuszem Kłopotkiem w składzie: Burmistrz 
Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, Przewodniczący RM. Celem rozmów, było 
między innymi uzyskanie informacji na temat moŜliwości pozyskania trzeciego źródła 
sfinansowania budowy Sali gimnastycznej w Sypniewie. 
Tego samego dnia Przewodniczący RM uczestniczył w posiedzeniu Rady Sołeckiej sołectwa 
Sypniewo, w którym uczestniczyli równieŜ Dyrektor Spółki „Provita” dr Tomasz Mesjasz 
oraz Wicestarosta powiatu sępoleńskiego mgr Henryk Pawlina. Tematem rozmów były 
problemy związane z zapewnieniem właściwej opieki zdrowotnej mieszkańcom Sypniewa  
i okolic.  
21.04.2011r. – zapoznanie się z przebiegiem prac dotyczących budowy boisk sportowych  
w Lubczy, Wituni i Pęperzynie. W powyŜszym współuczestniczył równieŜ Burmistrz 
Więcborka. 
22.04.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu rady Miejskiej w Więcborku. 
26.04.2011r. -  udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  
w Więcborku.  
27.04.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Ponadto w omawiany okresie Przewodniczący RM brał udział w spotkaniach roboczych 
organizowanych z inicjatywy Burmistrza i jego, celem zapoznania się z aktualnymi 
problemami występującymi w gminie, względnie sposobem ich rozwiązania, oraz na bieŜąco 
współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej.  
 
W tej części obrad Przewodniczący RM  poinformował teŜ radnych, Ŝe zgodnie z obietnicą 
jaką złoŜył na posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu, starł się poszukać moŜliwości 
wsparcia finansowego dla uzdolnionego ucznia Szkoły Podstawowej w Więcborku, który 
znajduję się w trudnej sytuacji materialnej uniemoŜliwiającej mu samodzielne sfinansowanie 
dojazdu do szkoły muzycznej w Bydgoszczy i rozwijanie talentu. Dokonując analizy budŜetu 
Rady Miejskiej stwierdził, Ŝe moŜliwości zdjęcia kwoty 2.000,00 zł są w paragrafie 
dotyczącym diet radnych, zatem w porozumieniu z Burmistrzem Więcborka i Skarbnikiem 
Gminy Więcbork w/w środki przekazane zostaną Szkole Podstawowej w Więcborku poprzez 
zwiększenie wydatków na stypendia. W ramach tej sumy uczeń otrzymywać będzie 
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stypendium z przeznaczeniem na częściowe pokrycie kosztów podróŜy do Bydgoszczy na 
dodatkowe zajęcia   
Pan Kujawiak zwrócił się teŜ do wszystkich obecnych na sali mówiąc, iŜ w dalszym ciągu nie 
będzie udzielać głosu osobom nie zaproszonym na sesję, a swoje stanowisko motywował 
cyt.: „ To stanowisko nie wynika z kneblowania ust wyborcom przez Przewodniczącego 
Rady, czy stosowaniu metod stalinowskich, lecz z zasad przestrzegania ustalonych 
regulaminów przez radę, oraz porządku przebiegu obrad. Mieszkańcy za pośrednictwem 
radych ze swego terenu mogą mieć wpływ na podejmowane przez Radę decyzje , poruszoną 
problematykę na Komisjach, czy sesjach. Ogólnie rzecz biorąc na wszystko co na terenie 
gminy się dzieje zachowując odpowiednie zasady”- koniec cytatu. Powiedział równieŜ, Ŝe na 
ten temat dyskusji nie przewiduje, a z obowiązku przestrzegania decyzji rady moŜe go 
zwolnić jedynie Rada. 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o działaniach podejmowanych w okresie miedzy 
sesjami. 
 
1.04.2011r. – udział w dniach otwartych ZSCKR w Sypniewie. 
3.04.2011r. –wręczenie medali za długoletnie poŜycie małŜeńskie Państwu Bzdawka  
z Runowa Krajeńskiego. 
4.04.2011r.- wyjazd do Sadu Rejonowego w Tucholi w sprawie budynku na ulicy Kościuszki 
w Więcborku, w którym znajdują się mieszkania chronione MGOPS. Wyrok nie zapadł – 
sprawę odroczono o dwa tygodnie. 
5.04.2011r. – spotkanie z sołtysami sołectw gminy Więcbork. 
6.04.2011r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego, gdzie nastąpiło podpisanie umowy na budowę 
ronda. 
7.04.2011r. – wyjazd do Torunia celem podpisania umowy na realizację programu 
Przeciwdziałania Otyłości u Dzieci. 
8.04.2011r. – wyjazd do Sośna, gdzie odbyło się spotkanie dotyczące spółek wodnych. Była 
to I część ogólna spotkania z przedstawicielami spółek wodnych, w którym uczestniczyli 
równieŜ radni wojewódzcy / p. Iwona kozłowska i p. marek Witkowski / oraz Wojewoda –  
p. Ewa Mes.  
14.04.2011r. – Wyjazd na spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich  
p. Mirosławem Kielnikiem. Rozmowy dotyczyły DIS – Drogowej Inicjatywy Samorządowej, 
oraz wizyty Dyrektora w Więcborku, podczas której planowano rozmawiać o wiadukcie  
w Adamowie, o drodze wojewódzkiej i o przejściu dla pieszych na ulicy Złotowskiej  
w Więcborku. Z ostatnich informacji wynika jednak, Ŝe Dyrektor Kielnik zmienia miejsce 
pracy / Zarząd Dróg Miejskich w Bydgoszczy /, zatem dokonane ustalenia nie są juŜ aktualne. 
Temat kontynuowany będzie z nowym Dyrektorem ZDW. 
18.04.2011r. – ponowna wizyta w Sądzie Rejonowym w Tucholi. Sąd w całości odrzucił 
pozew strony, która pozwała Gminę o wydanie połowy działki i budynku, uznając roszczenie 
za bezzasadne. 
19.04.2011r. – udział w rozprawie sądowej – Sąd Pracy w Świeciu, z powództwa jednego  
z pracowników Urzędu Miejskiego. W wyniku przeprowadzonego postępowania sądowego 
powództwo zostało oddalone. 
20.04.2011r. – udział w uroczystej sesji Rady Miejskiej Sępólna Krajeńskiego, kończącej 
obchody jubileuszu 650-lecia nadania praw miejskich. Ponadto Burmistrz uczestniczył w tym 
dniu w posiedzeniu Rady Sołeckiej Sypniewa. 
22.04.2011r. – wyjazd do Sośna i udział w spotkaniu – kontynuacji rozmów dotyczących 
spółek wodnych. Wynikiem powyŜszego było zredagowanie w imieniu pięciu samorządów 
powiatu sępoleńskiego pisma  podsumowującego I spotkanie z Wojewodą i spółkami 
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wodnymi, a takŜe wyraŜało prośbę o regulację pewnych waŜnych spraw. W piśmie tym, 
kierowane do posła Eugeniusza Kłopotka, wnioskowano o to, by spółki wodne, które 
dotychczas rejestrowane są wyłącznie w katastrze spółek wodnych były dopisywane wszędzie 
jako beneficjenci środków z PROW -u i innych programów, poniewaŜ na dzień dzisiejszy 
forma prawna w jakiej one funkcjonują nie pozwala im na sięgnięcie po środki zewnętrzne 
umoŜliwiające podniesienie standardów, jeŜeli chodzi np. o bazę maszynową, jak równieŜ  
o wykonywanie pewnych prac. Poza tym wnioskowano o uregulowanie spraw dotyczących 
wód komunalnych i wód pochodzących z dróg, które są odprowadzane z dróg,  
a wprowadzane do urządzeń wodnych obsługujących notabene tylko pola rolników. W tym 
przypadku chciano, by właściciele dróg z których wody spływają, łoŜyli środki na utrzymanie 
tych urządzeń. 
W tym samym dniu Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady 
Miejskiej w Więcborku. 
26.04.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
27.04.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
Kończąc sprawozdanie Burmistrz Więcborka  dodał, Ŝe w najbliŜszym czasie zamierza 
skorzystać z materiałów, jakie udało się uzyskać na temat moŜliwości pozyskania środków 
zewnętrznych na  modernizację targowiska miejskiego w Więcborku od p. Miławskiego 
Dyrektora Biura Delegatury Urzędu Marszałkowskiego w Bydgoszczy w Więcborku 
i przygotować projekt tego, co chciano by na obiekcie wykonać i co zlecić projektantowi.  
Wspomniał równieŜ, Ŝe podczas rozmowy z p. Kłopotkiem poseł wskazał na moŜliwość 
pozyskania większego dofinansowania do zadania budowy sali gimnastycznej w Sypniewie  
z Urzędu Marszałkowskiego, tudzieŜ z Ministerstwa Sportu o procentowo wyŜszą kwotę,  
a tym samym mniejszy udział własny Gminy. W tym temacie Burmistrz spodziewa się 
bliŜszych informacji na początku maja. 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
1. Radny Jan Antczak wskazał na uszkodzenia chodnika znajdującego się przy drodze 

wojewódzkiej, przy posesji p. Małek w Runowie Krajeńskim. Problem ten zgłosili 
radnemu mieszkańcy Runowa, zatem zasadne wydaje się  przeprowadzenie w tym 
miejscu wizji lokalnej i ewentualne nakazanie właścicielowi posesji – winnemu 
uszkodzenia, naprawy zniszczonej nawierzchni. 
- Radny pytał teŜ, kiedy naprawione zostaną studzienki na Osiedlu w Runowie. 

2. Radny Marian Kielich wnioskował w imieniu mieszkańców bloku znajdującego się na 
Osiedlu Plebanka, który administrowany jest przez AZK, o budowę chodnika i wymianę 
dziurawej nawierzchni parkingu przy tymŜe bloku. Sytuacja mieszkańców jest 
szczególnie trudna podczas opadów deszczu. Ponadto ci sami mieszkańcy proszą  
o  zapewnienie oświetlenia przy budynku. Kiedyś, jak twierdzą, lampa podłączona była do 
bloku i kosztami obciąŜani byli mieszkańcy. Teraz lampa nie działa i mieszkańcy 
zwracają się do Gminy o to, by przywrócono oświetlenie, a koszt ponosiła Gmina. 
- Zwrócił równieŜ uwagę na konieczność wycinki mocno pochylonych drzew w Lasku 
Miejskim, które zagraŜają bezpieczeństwu spacerujących tam mieszkańców. 
- Mówił równieŜ o tym, Ŝe wielu mieszkańców Więcborka zgłasza potrzebę ustawienia 
przy cmentarzu komunalnym przenośnej toalety. 

3. Radny Mariusz Wobszal  prosił o uprzątnięcie kamyków zalegających w duŜej ilości na 
chodniku przy ulicy Złotowskiej – drodze wojewódzkiej / do posesji p. Kotaraka/.  

4. Radny Roman Mroczkowski zgłosił potrzebę ustawienia odpowiedniego oznakowania 
przekierowującego samochody cięŜarowe powyŜej 3,5 tony, jadące od strony 



6 
 

Bydgoszczy, na objazd ulicą Złotowską. Brak tego wskazania sprawia, Ŝe 
zdezorientowani kierowcy nie korzystają z objazdu i przejeŜdŜają przez centrum miasta. 
- Sugerował równieŜ, by w związku ze zbliŜającym się rozpoczęciem sezonu 
turystycznego, przyspieszono prace porządkowe terenów  spacerowych wokół jeziora 
więcborskiego. 

- Apelował, by Gmina zwróciła się do Policji o zwrócenie większej uwagi na 
utrzymanie porządku w okolicach Promenady. Z notatki zamieszczonej w „Gazecie 
Pomorskiej” wynika, Ŝe nie jest to teren wystarczająco dozorowany, a przez to 
niekoniecznie uchodzić moŜe za wizytówkę miasta.  

5. Radny Kazimierz Wilczyński w imieniu mieszkańców ulicy Hanki Sawickiej i Janka 
Krasickiego w Więcborku pytał o moŜliwości usytuowania w tej okolicy placu zabaw 
dla dzieci, bądź chociaŜby wydzielenia placu wysypanego Ŝwirem, gdzie mogłyby się 
bawić  dzieci. W pobliŜu znajduje się miejsce, które obecnie uznać moŜna za 
wysypisko śmieci, a które po oczyszczeniu doskonale nadawałoby się na 
zorganizowanie tam miejsca zabaw dla najmłodszych. Gdyby Urząd uporządkował ten 
teren  i nawiózł trochę piasku i Ŝwiru, radny zobowiązał się dopilnować, aby miejsce 
to było utrzymywane w naleŜytym porządku. 

6. Radny Stanisław Posieczek mówił o zalegających przy drodze z Sypniewa do Iłowa, 
pozostałościach po przycięciu gałęzi kasztanowców, które stanowią 
niebezpieczeństwo dla kierowców.  

7. Radna Beata Lida złoŜyła interpelację w sprawie zwrócenia większej uwagi słuŜb 
porządkowych na to co dzieje się na placu zabaw przy kościele. Do radnej zwróciły 
się z tym mamy, które uczęszczają na ten plac z dziećmi i widują często meneli, 
którzy dewastują to miejsce.  
- Radna sugerowała ponad to, by Gmina zadbała równieŜ o stan czystości na 
obrzeŜach miasta. Podała tu przykład parkingu przy wjeździe do miasta od strony 
Bydgoszczy, gdzie zawartość koszy jest nagminnie wyrzucana na zewnątrz. 
- Pytała równieŜ, czy planowane jest utwardzenie placu znajdującego się przy 
cmentarzu komunalnym w Więcborku. Przy cmentarzu składowany jest materiał, 
zatem jakie są dalsze plany Gminy w tym zakresie. 
- Ostatnia interpelacja radnej dotyczyła kwestii wyjaśnienia przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej przyczyn nie podłączania się  gospodarstw do wybudowanej 
sieci wodociągowej. Pytała w związku z tym, czy ZGK poczyniło w tym kierunku 
jakieś działania. 

8. Radny Szymon Grabinski poruszył temat rozmieszczonych na terenie gminy stacji 
sieci komórkowych. Z tego co radny wie, pozwolenia na budowę tych obiektów były 
wydawane przy określonych załoŜeniach tj. parametrach mocy ich nadawania.  
W ostatnim czasie radny zaobserwował, Ŝe raz na dwa tygodnie instalatorzy dokładają 
do stacji dodatkowe nadajniki, stad teŜ pytanie, czy ktoś te rzeczy kontroluje i czy 
wykonywane są w związku z tym dodatkowym montaŜem odpowiednie pomiary. 
- Pytał równieŜ, czy pojemniki przeznaczone na segregację plastikowych butelek, 
które rozmieszczone na terenie miasta, mogą słuŜyć tylko indywidualnym 
mieszkańcom, czy równieŜ firmom. 
- Powrócił teŜ do interpelacji dotyczącej zapełnionych pojemników na odpady 
usytuowanych na cmentarzu komunalnym, pytając czy coś w tej kwestii udało się 
wyjaśnić. 

9. Radny Stanisław Piłka  interpelował o zwrócenie się do Zarządu Dróg Powiatowych,  
o załatanie dziur w nawierzchni drogi relacji Borzyszkowo - Czarmuń po sezonie 
zimowym, naprawienie załamanego przepustu i usunięcie gałęzi pozostałych po 
wycince przydroŜnych zakrzaczeń. 
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- Radny chciał równieŜ wiedzieć, czy jest juŜ opracowany schemat organizacji ruchu 
na czas realizacji inwestycji budowy ronda na skrzyŜowaniu ulic  Starodworcowej, 
Gdańskiej i I Armii Wojska Polskiego. 

10. Radny Ireneusz Balcer w imieniu mieszkańców Osiedla Piastowskiego w Więcborku 
wnioskował o skierowanie tam równiarki gminnej i wyrównanie dróg osiedlowych. 

    
Ad. 7 Informację o stanie dróg po sezonie zimowym, oraz załoŜeniach zmierzających do 
poprawy na tym odcinku przedstawił Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
Leśnictwa i Dróg p. Tomasz Fifielski. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Roman Mroczkowski zapytał o termin modernizacji nawierzchni na ulicy tartacznej. 
 
Pan Fifielski odpowiedział, Ŝe to zadanie będzie realizowane w miesiącu sierpniu. 
 
Radny Szymon Grabinski pytał o właściciela kostki brukowej demontowanej obecnie 
nawierzchni chodnikowej przy ulicy I Armii Wojska Polskiego. 
 
Kierownik Referatu UM wskazał, Ŝe budowa znajdujących się w tym miejscu chodników 
realizowana była przez Gminę Więcbork przy współudziale powiatu tj. powiat przekazał na 
ten cel materiał, a ekipa gminna wykonała nawierzchnię / + część podsypki /. Teraz część 
kostki z tej nawierzchni zostanie ponownie wbudowana w innych odcinkach, natomiast reszta 
pozostanie do dyspozycji Gminy. 
 
Radny Stanisław Piłka zwrócił uwagę na spory zapas ŜuŜla zgromadzonego na placu przy 
cmentarzu komunalnym, który nie dodaje estetyki temu miejscu. Pytał zatem, kiedy materiał 
ten zostanie rozwieziony. 
 
Generalnie staramy się odchodzić od ŜuŜlu, ale jednak sołtysi nam ta potrzebę zgłaszają 
cyklicznie . Teraz został on zwieziony, ale deklaruję, Ŝe do końca maja będzie to 
uporządkowane i rozwiezione do sołectw – powiedział p. Fifielski.  
 
Radny i jednocześnie sołtys Runowa Krajeńskiego p. Antczak zadeklarował przyjęcie kaŜdej 
ilości ŜuŜlu. 
 
Sołtys sołectwa Witunia p. Łańska pytała, gdzie będzie wykonywana droga asfaltowa. 
 
Od Wituni, od ulicy W. Witosa w stronę Nowego Dworu na najbardziej zniszczonym 
odcinku– p. Fifielski. 
 
Radny Antczak podziękował Burmistrzowi i Kierownikowi Referatu UM za zgromadzenie 
odpowiedniej ilości kruszywa / ŜuŜlu i kamienia /, dzięki czemu drogi gminne wyglądają 
przyzwoicie. Niemniej oczekuje jeszcze na przynajmniej pięć transportów. 
 
Na zakończenie dyskusji p. Fifielski powiedział, Ŝe temat dróg jest wszystkim doskonale 
znany i jedynie większa pula środków na ten cel moŜe zmienić sytuację na tym odcinku. Od 
kilku lat pieniądze na utrzymanie dróg są jedynie trochę wyŜsze, a potrzeby znacznie większe. 
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Obecnie kilkanaście przepustów wymaga przebudowy. Jeden z nich w tej chwili jest, w trybie 
awaryjnym remontowany choć w ogóle nie był przewidywany w planie. Skierował w tym 
miejscu prośbę do radnych, aby w kolejnych latach mieli na uwadze budŜet drogowy. 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i ogłosił dziesięciominutowa przerwę. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 8 Informację o aktualnej sytuacji finansowej i organizacyjnej po wprowadzeniu w Ŝycie 
programu naprawczego Administracji Zasobów Komunalnych przedstawił Kierownik 
Zakładu p. Stefan Dropinski. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję w temacie stwierdzając, Ŝe problem z jakim mamy 
do czynienia w przypadku AZK jest dosyć powaŜny. Podobna informacja przedstawiona była 
w roku ubiegłym, wprowadzony został nawet program naprawczy, ale jak widać efektów  
w tej materii nie widać Ŝadnych. Skala zadłuŜenia wzrosła do ok. 500.000,00 zł, zadłuŜenie 
wobec ZGK na dzień dzisiejszy wynosi 200.000,00 zł , a wskaźniki te były niŜsze . Zatem 
jeŜeli nawet mówi się, Ŝe „coś drgnęło”, to była to zmiana niewielka i generalnie moŜna 
mówić, iŜ nastąpiło cofniecie do tyłu. Taka sytuacja świadczy juŜ w tej chwili  
o niewydolności Zakładu, którego koszty funkcjonowania, jak wynika z przedłoŜonej 
informacji, są dosyć wysokie – średnia wynagrodzenia przypadająca na jednego z trzech 
pracowników administracji według wyliczeń daje kwotę 5. 255,00 zł. MoŜna tu stwierdzić, Ŝe 
płace kształtują się na poziomie dobrze prosperującego Zakładu, natomiast efekty jego pracy 
świadczą o jego niewydolności . Trudno, więc w tej sytuacji mówić o wskrzeszaniu Jednostki, 
bo osobiście takiej opcji  nie widzi. Jedyną alternatywą w tej sytuacji jest likwidacja Zakładu  
i połączenie go z ZGK. 
 
Burmistrz Wi ęcborka poinformował z kolei, Ŝe w chwili obecnej radca UM przygotował 
scenariusz połączenia obu jednostek / AZK i ZGK /, który w najbliŜszym czasie 
przedstawiony zostanie Radzie. Po połączeniu ZGK będzie mógł wyegzekwować część 
zadłuŜenia, którego dotychczas, z uwagi na niemoŜność przekazania listy dłuŜników przez 
AZK / ustawa o ochronie danych osobowych /, nie moŜna było ściągnąć. W momencie, kiedy 
będzie to jedna jednostka będzie to jak najbardziej moŜliwe. Być moŜe teŜ , nowe świeŜe 
spojrzenie  ZGK na problemy mieszkaniowe spowoduje znalezienie nowych pomysłów  
i rozwiązań, i sytuacja tego działu się poprawi. Niewątpliwie jednak w wielu przypadkach 
AZK boryka się z wielkim cwaniactwem mieszkańców zadłuŜonych mieszkań, którzy 
notorycznie uchylają się od płatności chociaŜ stać ich na wiele innych dóbr / telewizję 
cyfrową, wymianę samochodu itp./. Zdaniem Burmistrza w przyszłości naleŜałoby rozwaŜyć 
zakup kontenerów mieszkalnych /  34.000,00 zł /, który usytuowany na obrzeŜach miasta / 
stary tor motocrossowy / mógłby stać się skutecznym straszakiem dla opornych dłuŜników. 
 
Z tematem trzeba będzie się zmierzyć, bo jeśli dzisiaj ZGK podaje, Ŝe AZK winne jest mu za 
usługi 200.000,00 zł, które w bilansie wykazuje jako wpływy – to są ich pieniądze, których 
AZK im nie wypłaciło. Kiedy nastąpi połączenie trudno będzie mówić, Ŝe Zakład Gospodarki 
Komunalnej, winny jest Zakładowi Gospodarki Komunalnej 200.000,00 zł. Zanim nastąpi 
połączenie musi nastąpić pewien proces, ostatecznie teŜ będzie musiała się z tym zmierzyć 
Rada  - Przewodniczący RM. 
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Radny Antczak uznał, Ŝe nie ma tu nad czym dyskutować. Rozwiązanie sprawy naleŜy 
pozostawić w gestii Burmistrza Więcborka.  
 
Radny Henryk Szwochert mówił, Ŝe trudno jest oceniać kondycje i płynność finansową 
Zakładu na podstawie przedstawionego krótkiego wycinku przychodów i kosztów, bo akurat  
z tego wynika Ŝe sytuacja nie jest aŜ tak tragiczna. Z drugiej jednak strony widać pozycję 
500.000,00 zł nieściągalnych naleŜności, z czego  150.000,00 stanowią odpisy z tytułu 
aktualizacji naleŜności. Sama informacja nie podaje wielkości zadłuŜenia, choć z tego co 
radny słyszał dług AZK wobec ZGK wynosi ok. 200.000,00 zł. Wobec powyŜszego jedyną 
słuszną decyzją w tym momencie byłoby połączenie AZK z ZGK. 
 
 
Nie ma sensu przedłuŜać agonii, „aparaturę trzeba odłączyć” – stwierdził Przewodniczący 
RM.  
 
Radny Balcer przypomniał, Ŝe kiedy na posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ p. Kubiak 
referował sytuacje ZGK, to teŜ nie wyglądała ona po obcięciu stawek taryf zbyt „róŜowo”. 
Pytanie zatem, jak  ukształtuje się sytuacja po połączeniu obu Zakładów? Czy dług, który 
przejdzie z AZK nie spowoduje utraty płynności finansowej przez ZGK? 
 
Pamiętajmy o tym, Ŝe kwota 200.000,00 zł, to suma która jest długiem AZK wobec ZGK. Po 
połączeniu Kwotę ta będą winni ZGK mieszkańcy i nie wpłynie to na pozycje finansową 
Zakładu, która mogłaby rzutować na ich zdolność kredytową. Tak wygląda to według mojego 
stanu wiedzy i w moim odczuciu Zakład Gospodarki Komunalnej w tym przypadku zyska – 
powiedział Burmistrz Więcborka. 
 
Kierownictwo AZK podjęło według mnie trafną decyzję: „płacimy tym co musimy”, 
natomiast ZGK jest jednostką Urzędu i to on pozostał „kozłem ofiarnym” – Przewodniczący 
RM. 
 
Radny Szwochert odwołując się do wypowiedzi Burmistrza Więcborka powiedział, ze 
rzeczywiście ZGK ma w tej chwili 200.000,00 zł naleŜności, a AZK ma zobowiązania. Po 
połączeniu nastąpi wyzerowanie pozycji. Nie moŜna tu mówić, Ŝe ZGK będzie miało trudna 
sytuację i przyjmując hipotetycznie, Ŝe ściągnie te 500.000,00 zł naleŜności, moŜna 
powiedzieć, iŜ sytuacja nawet mu się poprawi. 
 
Przewodniczący RM był zdania, Ŝe nie ma sensu polemizować dłuŜej w tym temacie, gdyŜ 
fakty są jednoznaczne i tylko konkretne decyzje mogą sprawę ostatecznie rozwiązać. 
Zamknął zatem dyskusję w tym punkcie obrad.  
 
Ad. 9 Informację o stanie przygotowań do sezonu turystycznego na 2011 rok  
z uwzględnieniem warunków i postulatów z ubiegłego roku przedstawiła Podinspektor  
UM p. Monika Kotarak. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
Radna Beata Lida podziękowała za szczegółowe przedstawienie harmonogramu imprez, 
jakie zaplanowane są na terenie gminy, pytając jednocześnie o formy włączania się działu 
Promocji UM w ich organizację. 
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Pani Kotarak  odpowiedziała, Ŝe jest to pomoc organizacyjna tzn. Trudno jest powiedzieć  
w punktach co konkretnie, bo kaŜda impreza, to inny zakres pomocy. Starają się wspomagać 
organizatorów równieŜ finansowo / puchary, nagrody / oraz poprzez dostarczanie róŜnego 
rodzaju gadŜetów promocyjnych.   
 
Czyli naleŜy rozumieć, Ŝe Promocja jest koordynatorem tych imprez? – radna Lida. 
 
Tak – odpowiedziała p. Kotarak. 
 
Dyrektor Biblioteki Publicznej p. Maria Kołata zabrała głos w kwestii Punktu Informacji 
Turystycznej. W przedstawionej informacji Punkt ten ma di spełnienia cały szereg działań,  
a prawda jest taka, Ŝe na jego prowadzenie Biblioteka nie ma Ŝadnych dodatkowych środków. 
Na chwile obecna dysponuje on tymi materiałami, które pozostały z lat ubiegłych, a na nowe 
rzeczy po prostu nie ma pieniędzy. Dyrektor powiedziała równieŜ, ze pozwoliła sobie 
zorganizować spotkanie, na które zaprosiła szefów ośrodków wczasowych działających na 
terenie miasta, by zwrócić się do nich o pomoc. Biblioteka chciałaby powiesić przed siedzibą 
tablicę, w której mogliby oni równieŜ umieszczać swoje informacje i reklamować swoją 
działalność. Podczas spotkania zaproszeni wyrazili chęć pomocy, a na początek maja planują 
zorganizowanie spotkania, na które zaproszony zostanie równieŜ Burmistrz Więcborka, 
zdecydowali teŜ o przekazaniu jakiejś kwoty na zakup pamiątek, z których dochód miałby 
zostać przeznaczony, na zakup wspomnianej tablicy . Ostatnio pojawił się p. Grzegorczyk, 
który przyniósł jakieś reklamówki trochę widokówek, pamiątek. Bez pomocy z zewnątrz nie 
ma mowy o właściwym funkcjonowaniu Punktu i promowaniu gminy. 
 
Radny Roman Mroczkowski stwierdził, Ŝe przedmówczyni nieco wyprzedziła jego pytanie. 
Radny zwrócił uwagę, Ŝe od kliku lat mówi się o tym, Ŝe obecnie działający Punkt Informacji 
Turystycznej jest mało widoczny dla turysty. Punkty tego typu powinny natomiast znajdować 
się w ośrodkach wczasowych. Natomiast dział Promocji UM nadal nie wyciąga wniosków  
z kierowanych pod jego adresem sugestii radnych np. ankieta zawarta w informacji miała być 
przeprowadzona juŜ w ubiegłym roku. 
 
W ubiegłym roku była propozycja przygotowania ankiety na ten rok – powiedziała  
p. Kotarak. 
 
Kontynuuj ąc radny Mroczkowski wyraził opinię, Ŝe informacja turystyczna kuleje, ankieta 
kuleje. Przedstawiona radnym informacja jest co prawda obszerna ale zawiera te działania 
ośrodków, jednostek z zewnątrz.  Nie odzwierciedla ona działań Promocji UM  i w tej sferze 
nie jest ona dla radnego zadawalająca. 
 
Pani Kotarak  podała tu formy pomocy, jaką oferuje Promocja, a naleŜy do nich np. pomoc  
w przygotowaniu plakatów, zaproszeń, poprzez dofinansowanie, przygotowywaniu nagród, 
róŜnego rodzaju konkursów i w kaŜdy inny moŜliwy sposób. Nigdy teŜ tego wsparcia osobom 
zainteresowanym się nie odmawia. 
 
Pani Kołata nie zgodziła się z radnym Mroczkowskim, Ŝe miejscem Punktu Informacji 
Turystycznej jest ośrodek wypoczynkowy. Punkt przy Bibliotece doskonale pełni swoją 
funkcję w tym właśnie miejscu. 
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Radny Mroczkowski doprecyzował, Ŝe chodziło mu o to, Ŝe dodatkowo punkt taki powinien 
funkcjonować na terenie ośrodka wczasowego.  Swego czasu miejsce na tą działalność 
proponował p. Jodkowski. 
 
Dyrektor Biblioteki  uznała, Ŝe w tej chwili naleŜy odczekać i zobaczyć, jak będzie układała 
się współpraca Punktu z poszczególnymi ośrodkami wypoczynkowymi, a ewentualne zmiany 
moŜna wprowadzić od przyszłego roku. 
 
Na jednym ze spotkań Pan Jodkowski proponował uŜyczenie miejsca i utworzenie na terenie 
prowadzonej przez niego działalności, dodatkowego punktu informacyjnego, dlatego teŜ 
wspomniałem o drugim miejscu informacji – mówił radny Mroczkowski. 
 
Przewodniczący RM  powrócił do  sprawy przygotowania ankiety zakładając, Ŝe skoro nie 
została ona przeprowadzona w ubiegłym roku, Promocja nie ma danych o wychwyconych 
przez wczasowiczów ewentualnych niedociągnięciach, czy Ŝyczeniach. Na pewno jednak  
p. Kotarak spotkała się z tego typu uwagami ze strony turystów odwiedzających Więcbork 
i okolice w poprzednim sezonie. Pytanie brzmiało, jakie one były i co udało się wprowadzić 
Ŝeby ułatwić Ŝycie wczasowiczom, a tym samym polepszyć jakość promocji? 
 
Przyznam szczerze, Ŝe osobiście nie spotkałam się z negatywnymi opiniami turystów, ale 
staramy się by byli zadowoleni, by zainteresować ich i zapewnić miłe spędzenie czasu. Jest 
wiele imprez, są miejsca, w których moŜna spędzić ciekawie czas. Do dyspozycji jest wiele 
restauracji, kawiarni, jest równieŜ więcborska plaŜa – p. Kotarak.    
 
Radny Stanisław Posieczek powiedział, Ŝe w poprzedniej kadencji proponował, by na 
parkingu w Sypniewie umieścić tablicę informacyjną chociaŜby o agroturystyce w Jeleniu, 
miejscach noclegowych w sypniewskim pałacu i znajdującej się tam równieŜ restauracji. Brak 
jest takiej informacji przy trasie głównej. Turyści skręcają na parking kościelno-gminny  
i nawet tam nie mogą znaleźć Ŝadnych interesujących ich danych. 
 
Radny Antczak zapytał natomiast co Promocja czyni, by ściągnąć jak najwięcej gości na 
mający się odbyć w miesiącu maju mecz piłki noŜnej Polska – Belgia. Czy to wydarzenie 
sportowe jest odpowiednio nagłośnione? 
 
Jest informacja na naszej stronie internetowej, przygotowane zostały plakaty, wysłane zostały 
zaproszenia,  równieŜ dla wszystkich radnych – p. Kotarak. 
 
Z tymi zaproszeniami jest tak, jak z zaproszeniami na święto 3 maja – ci co chcą to dotrą na 
obchody, a ci którzy nie chcą zatrzymać się przy slupie ogłoszeniowym, czy zajrzeć na naszą 
stronę internetowa, to nic nie zobaczy. JeŜeli chodzi o ten mecz to są ogłoszenia  
i zaproszenia, które osobiście podpisywałem, i które poszły w teren. Szkoły równieŜ zostały 
poinformowane o wydarzeniu, by i młodzieŜ w nim uczestniczyła, a po uzyskaniu zgody 
Zarządu Dróg Wojewódzkich mamy równieŜ zamiar rozwiesić transparent nad drogą 
wojewódzką informujący o tym dla nas bardzo nobilitującym wydarzeniu. Szanowni Państwo 
musimy sobie zadać pytanie kogo, gdzie i jak chcemy promować. Na dzień dzisiejszy stać 
nas, przy takim budŜecie jaki mamy, stać nas na produkcję jakiś widokówek, długopisów, 
gadŜetów. Teraz cała reprezentacja dostanie zestaw promocyjny Więcborka, na to nas stać. 
Teraz 6 maja mam spotkanie z Telewizją „Silesia” ze śląska, która chce odpłatnie zmontować 
materiał o naszym terenie i prezentować go w  śląskiej telewizji regionalnej. Wówczas 
będziemy mogli mówić o promocji, bo dotychczas trochę tak „bijemy pianę”, promujemy 
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sami siebie tutaj. Musimy się określić, albo ta promocja wychodzi na zewnątrz, tak jak 
robiliśmy to w zeszłym roku uczestnicząc na „Dniach Krajny w Senacie” i na to są pieniądze, 
albo skupiamy się na długopisach, pocztówkach, które są rozdawane, a potem i tak wszystko 
ląduje w koszu. Musimy zacząć wychodzić na zewnątrz, ku rozpaczy dziewcząt, bo tych 
pieniędzy w budŜecie nie ma, a ja je co chwile „duszę” o to czy tamto i promować się na 
zewnątrz. Pierwszym takim krokiem była promocja Krajny w Senacie, a drugim zaistnienie  
w telewizji regionalnej na Śląsku, które jest jednym z największych skupisk / jeśli ktoś ma 
przyjechać to właśnie  stamtąd /. Jeśli chodzi o p. Jodkowskiego, to ja go bardzo lubię, cenie  
i szanuje, natomiast kiedy wyszedł on ze swoją propozycją było bardzo duŜo głosów 
zewnętrznych na „nie”.  Jak moŜna połączyć informację turystyczną z miejscem, w którym 
sprzedaje się piwo? Ludzie byli przeciwni temu, jak matka z dziećmi ma dajmy na to iść po 
reklamówkę z marką naszych okolic, gdzie siedzi dwóch panów spoŜywających alkohol. 
Reszta utrzymanie takiego dodatkowego punktu u p. Jodkowskiego, czy na ośrodkach 
wiązałoby się z utrzymaniem chociaŜby jakiegoś dodatkowego ćwierć etatu. Właściciele 
ośrodków nie delegują któregoś ze swoich pracowników, by ten siedział przy stoliku i w razie 
gdy przyjdą goście z innych ośrodków po jakąś informację, Ŝeby ktoś ich tam obsłuŜył. Jest 
Punkt przy naszej bibliotece i chwała Pani Kołacie, która przy tych skromnych środkach robi, 
co moŜe i uwaŜam, Ŝe bardzo dobrze je wykorzystuje. MoŜna byłoby ewentualnie pomyśleć  
o jakiejś bardziej „krzykliwej” tablicy informacyjnej, która będzie się bardziej rzucała w oczy 
/ mówimy o Punkcie Informacji Turystycznej / ewentualnie o oznakowanie jej. Bardzo miło 
rozmawiało się z byłym Starosta nakielskim, obecnie Dyrektorem Delegatury Urzędu 
Marszałkowskiego w Bydgoszczy, który bardzo przychylnie i pozytywnie mówił o naszej 
stronie internetowej, o zamieszczonych w niej materiałach promocyjnych i geograficznych 
dotyczących naszej gminy. Nie bądźmy zatem zawsze nastawieni negatywnie, a zwróćmy 
uwagę, ze działania naszej jednostki promocji są często działaniami doraźnymi, gdyŜ ja 
jeszcze miesiąc temu nie byłem pewny, czy mecz Polska – Belgia się w ogóle odbędzie. 
Odbędzie się i wszystkie gadŜety promocyjne dla całej druŜyny i kadry PZPN są 
przygotowane, a to teŜ są koszty i pieniądze. Zgodzę się, Ŝe musimy wiele rzeczy poprawić, 
ale do poprawiania jest zawsze duŜo rzeczy. Marzeniem moim jest, by w lasku miejskim 
powstał park linowy, będzie to element promujący nas na zewnątrz i wyróŜniał spośród 
innych gmin i ośrodków. Musimy dbać o to by stworzyć taką infrastrukturę, które będzie nas 
promowała, co czynimy i w przyszłym roku / mam nadzieję / zaczniemy od zabudowy 
jeziora, pola biwakowego itd. Coraz więcej gmin ma te same walory, co my dlatego musimy 
być o krok dalej – mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Przewodniczący RM przyznał, Ŝe Burmistrz słusznie zauwaŜył, iŜ promocję trzeba rozumieć 
w szerokim ujęciu. Rada równieŜ promuje Więcbork w dobrym , lub w złym kierunku tak jak 
Burmistrz ze swoją świta urzędników. JeŜeli rzeczywiście będzie widoczna poprawa 
infrastruktury, to automatycznie będzie równieŜ i promocja. Za pomocą plakatów i ulotek 
reklamowych moŜna bowiem ściągnąć turystę pierwszy raz, ale kiedy przyjedzie i spotka się 
z niedogodnościami na kaŜdym kroku, to więcej juŜ tu nie powróci. Wydaje mu się  
w związku z tym, Ŝe Promocja UM moŜe spełniać funkcję koordynacyjną, natomiast wpływ 
na właściwą promocje mają wszyscy decydenci w waŜnych dla gminy sprawach. 
 
Pani Kotarak  dodała, Ŝe w ramach promocji zapewniony został transport dla druŜyny oraz 
zorganizowanie dwóch wycieczek. Jedna do Nadleśnictwa w Runowie Krajeńskim, w ramach 
drugiej p. Skaza zgodził się oprowadzić wycieczkę po obiektach historycznych i opowiedzieć 
o naszej gminie.  
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Radny Grabinski stwierdził, Ŝe wiele powiedziano na temat ośrodków wczasowych, ale 
naleŜy zdawać sobie sprawę, Ŝe turyści przyjeŜdŜający do Więcborka ostanie pieniądze 
wydaja na opłacenie noclegów. Nie ma co się teŜ łudzić, Ŝe jeŜeli będziemy mocno 
promowali gminę, to przyjedzie duŜo bogatszy klient, który zostawi pieniądze dla całej gminy 
i to będzie korzyść. Radny wyraził Ŝal, Ŝe podczas spotkań organizowanych w gronie 
właścicieli ośrodków wczasowych, a takie było miedzy innymi w Bibliotece w temacie 
Punktu Informacyjnego, pracownik działu Promocji się nie pojawia. Twierdził teŜ, Ŝe 
problemem nie jest sama lokalizacja Punktu Informacyjnego, a godziny jego otwarcia.  Biorąc 
pod uwagę czas w którym pojawia się w Więcborku przeciętny turysta tj. w weekend, 
godziny popołudniowe, moŜna łatwo wywnioskować, Ŝe nie ma on moŜliwości skorzystania  
z pomocy Punktu Informacyjnego, poniewaŜ jest on w tym czasie zamknięty. Pewnym 
czynnikiem, być moŜe nie bezpośrednio związanym z promocją, ale w pewnym sensie 
niekorzystnie na nią działającym, jest zamawianie karty wędkarskiej jedynie drogą 
elektroniczna – przez Internet. Dla weekendowego turysty będzie to na pewno spory kłopot. 
Kolejnym poruszonym przez radnego tematem, było omawiane swego czasu przez radnych 
Średniowieczne Grodzisko na PlaŜy Miejskiej i to, Ŝe wówczas mówiono o sporych kosztach 
na które Gminy nie stać. Nie dalej, jak wczoraj czy przedwczoraj pojawiła się informacja na 
stronach portalu „Weekend FM”, Ŝe coś takiego planuje zrealizować Tuchola. Odnosząc to do 
słów Burmistrza, Ŝe „musimy być o krok do przed innymi” moŜna uznać, Ŝe tym razem nam 
się to nie udało. Pomysł, zdaje się był moŜe i nasz, ale urzeczywistni go Tuchola. Powstałe 
niedawno ścieŜki rowerowe po części są wybrukowane i te są w miarę przejezdne, natomiast 
z tego co zgłaszają uŜytkownicy, pozostałe trasy są często nieprzejezdne i słabo oznakowane. 
Chodzi o to by te rzeczy były dopilnowane i uporządkowane. Radny przypomniał teŜ, Ŝe 
zgłaszał potrzebę oznakowania byłych cmentarzy i miejsc pamięci. Była mowa, ze zostało to 
wykonane, ale osobiście nawet przejeŜdŜając dziś przez Witunię nie zauwaŜył we wskazanym 
przez siebie miejscu takowej tablicy. 
 
Tu radny Wobszal potwierdził, Ŝe oznakowanie takowe w Wituni jest. 
 
Kontynuuj ąc radny Grabinski  powiedział równieŜ, ze warto byłoby skupić się nad czymś 
takim, jak promocja regionu. Ośrodki wczasowe robią sporo w tym zakresie, ale często są 
tego typu problemy, Ŝe nas, jako Krajny nie widać, a najbliŜszym terenem geograficznym są 
Bory Tucholskie. Ludzie, którzy chcą przyjeŜdŜać  lokalizują nas, jako Bory Tucholskie nie 
Krajnę. W tym zagadnieniu radny równieŜ widziałby potrzebę działania Promocji. Poza tym 
w materiałach, jakie otrzymali radni widnieje informacja o moŜliwości korzystania z kortu, 
siłowni itd. Praktycznie zaś nie spotkał się z takimi informacjami w Ośrodkach, czy dla 
turysty który Więcbork odwiedza np. zawieszonej przy obiekcie w Lasku Miejskim. JeŜeli 
ktoś wie jak to załatwić i do kogo się zgłosić, pewnie uda mu się z tego skorzystać, 
przyjeŜdŜający z zewnątrz takiej wiedzy juŜ nie posiada.   
 
Radny Balcer zgłosił uwagę, Ŝe sporo uwagi poświęca się właścicielom ośrodków 
wczasowych i samym ośrodkom, a kiedy Przewodniczący RM wspólnie z Burmistrzem 
zaprosili między innymi i ich na spotkanie frekwencja była znikoma. Wtedy był czas na 
załatwienie wszelkich problematycznych spraw, a nie teraz, gdy ten sezon się rozpoczyna. 
Wyraził nadzieję, Ŝe w przyszłym roku, kiedy podobne spotkanie zostanie zorganizowane 
udział będzie zdecydowanie większy i zgłoszą te wszystkie problemy, które pojawiają się  
w sezonie. 
Radny Grabinski sprostował, Ŝe na spotkaniu obecny był p. Grzegorczyk naleŜący do 
Stowarzyszenia   „Jeziora i Lasy Krajeńskie” i był on niejako reprezentantem ośrodków 
wczasowych. Natomiast brak frekwencji ze strony ośrodków wynikał z tego, Ŝe takie 
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spotkania z burmistrzem juŜ się odbywały / nawet cztery lata temu / i ośrodki wiedzą czego 
mogą oczekiwać, i Ŝe tych pieniędzy pop prostu nie ma. Część z rzeczy, o które wnioskowano 
/ ławeczki, oznakowanie/, została wykonana, co do reszty zdają obie sprawę, Ŝe więcej od 
Gminy oczekiwać  na dzień dzisiejszy nie moŜna i pomału się z tym godzą. 
 
Ja uwaŜam Panie Grabinski, Ŝe Ośrodki nie mają specjalnie, co narzekać na kontakt ze mną  
i z Urzędem, bo jednak w czasie ostatnich lat skończyliśmy z beczkowozami, które jeździły 
po Ośrodkach, stworzyliśmy / co prawda jeszcze nie do końca / ładne miejsca spacerowe, 
dojście na plaŜę, a w naszych planach wieloletnich jest równieŜ zagospodarowanie PlaŜy  
o czym juŜ mówiłem. To wszystko ułatwia Państwu funkcjonowanie  ja się zgodzę, Ŝe pewne 
szczegóły, jak chociaŜby informacja o moŜliwości skorzystania z siłowni itd. powinna być, 
ale są to drobiazgi, które właśnie między innymi na takich spotkaniach roboczych – nie na 
sesji, powinny być wyłuszczone i jeŜeli nie zostałyby załatwione, powinny wracać na sesję. 
UwaŜam natomiast, ze cos z tych rozmów z Ośrodkami wynikło i staram się Ŝeby to dalej 
było kontynuowane. Stąd teŜ w planach rewitalizacji jest wykonanie polbrukiem ulicy 
Rybackiej i zrobienie z niej miejsca spacerowego. Przymierzamy się równieŜ do odnowy 
klina zieleni znajdującego się naprzeciw Remizy OSP i chodników wiodących do parkingu 
przy „okrąglaku”. Które nie są nasza wizytówką. Tak samo umocnienie skarpy między straŜą, 
a ulicą Sportową. Są to rzeczy, które wpłyną bezpośrednio na poprawę wizerunku naszego 
miasta, jak równieŜ na waszą atrakcyjność. Myślę, Ŝe jeŜeli chodzi o ostatni, nazwijmy to 
„skok do przodu”, jeśli chodzi o ułatwienie pracy ośrodkom wczasowym, to chyba nie macie 
specjalnie powodu do narzekania – moŜemy kłócić się o szczegóły, ale zasadniczo staraliśmy 
się jako Urząd i Rada poprzedniej kadencji naprawdę duŜo zrobić i duŜo pieniędzy  
w to zostało „wpompowane” – mówił Burmistrz Wi ęcborka.   
 
Sam stadion wiele zrobił, jeŜeli chodzi o wygląd  - stwierdził Przewodniczący RM 
 
Radny Grabinski podkreślił, Ŝe nie kwestionował faktu, Ŝe ta współpraca pomiędzy 
Burmistrzem Więcborka, a ośrodkami wczasowymi układa się pozytywnie. Zwracał jedynie 
uwagę na pewne szczegóły. Przewodniczący wspomniał o pięknym stadionie, ale co z tego 
skoro jest on zamknięty i niedostępny. Tak samo ścieŜki – są, ale brak osoby, która pilnowała 
by na nich porządku. 
 
Trudno Ŝeby na co dzień stadion był udostępniony dla wszystkich, bo  po pierwsze sportowcy 
nie wyraziliby na to zgody, a druga sprawa  nastąpiłaby dewastacja obiektu – 
Przewodniczący RM. 
 
Radny Henryk Szwochert zakończył dyskusję mówiąc, Ŝe jeŜeli chodzi o informację 
turystyczną i promocję, to pozostawia ona wiele do Ŝyczenia i nie jest najlepsza, ale pomimo 
tego turyści jeszcze do nas przyjeŜdŜają. Nie jest jeszcze tak źle, bo latem są widoczni. 
Pytanie tylko jak długo? 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 10 Informację o stanie zaawansowania zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2011 
rok przedstawił Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Punkt ten nie wywołał dyskusji radnych. 
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Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej „Pierwszy krok 
do samodzielności” na 2011 rok omówił Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 
 
MGOPS po raz kolejny prosi o przyjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie, tym razem na 
rok 2011. Program ten jest pochodną realizowanego od 2008 roku przez więcborski Ośrodek 
Programu Systemowego i podobnie jak w roku ubiegłym w ramach tego Projektu zamierza 
się objąć tym razem dziesięć rodzin miasta i gminy Więcbork asystentura rodzinną. Zmiany 
wprowadzone w roku  bieŜącym, to ujęcie kosztów transportu z uwagi na bardzo ograniczona 
moŜliwość dojazdu transportem funkcjonującym na terenie gminy. Będzie to przede 
wszystkim wsparcie rodzin w codziennym funkcjonowaniu. Dotyczyć to będzie rodzin,  
w których występują głównie problemy wychowawcze. Doświadczenie z roku ubiegłego, 
gdzie wsparciem takim objęte było szesnaście rodzin, wskazuje na to, Ŝe był to program 
bardzo trafiony, na tyle, iŜ Ośrodek wygospodarował jeszcze trochę swoich środków  
i kontynuował zadanie do końca roku. Okres wsparcia przewidziany jest od miesiąca czerwca 
do grudnia i będzie to wsparcie w domach, a poza tym działania środowiskowe, w ramach 
których planowany jest jeden wyjazd - wspólny piknik, oraz poradnictwo specjalistyczne – 
zatrudnienie pielęgniarki, rehabilitanta i psychologa + praca pracowników socjalnych. Łączna 
wartość całego programu, to 31.480,00 zł, z tego 28.980,00 zł, to dotacja rozwojowa w 
ramach projektu systemowego, natomiast wkład własny Gminy  tym przypadku wynosi 
2.500,00 zł i pochodzić będzie z zasiłków celowych / budŜet MGOPS /.   
 
Opinia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej – pozytywna. 
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Dyrektor MGOPS poprosił jeszcze o moŜliwość zabrania głosu, celem przekazania radnym, 
głównie tym wchodzącym w skład Komisji Zdrowia /…/ informacji odnośnie zmian  
w ustawie o pomocy społecznej. Z materiałów, jakie udało mu się odnaleźć dnia 
poprzedniego, które nie zostały opublikowane jeszcze przez ministerstwo, wynika, Ŝe 
Ministerstwo wychodzi naprzeciw oczekiwaniom i planowana jest, w jego ocenie, drastyczna 
zmiana w w/w ustawie. Rokują one wielkie nadzieje, na rozwiązane być moŜe wielu 
problemów z jakimi OPS się borykają. JuŜ samo pierwsze stwierdzenie zamieszczone  
w materiałach, Ŝe dotychczasowe rozwiązania spełniły swoje zadanie ale obecnie nie mają juŜ 
racji bytu, mogą być zapowiedzią wywrócenia całego systemu pomocy społecznej. Zapewne 
trochę czsu upłynie zanim nowe rozwiązania wejdą w Ŝycie, nie mniej jednak  „góra” doszła 
do wniosku, ze pewne rzeczy naleŜy zmienić. 
 
Ad. 12 - 13 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy omówił Kierownik 
referatu UM p. Michał Bąk 
 
a) w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości 
Rolnych Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 
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Nieruchomość stanowi drogę o powierzchni 670m² połoŜona we wsi Pęperzyn. Droga ta 
prowadzi do osób fizycznych, w terenach Państwa Gese. Podobnie, jak w uchwałach 
podejmowanych na sesjach poprzednich Gmina chce przejąć nieodpłatnie od Agencji, 
nieruchomości dotyczących celów publicznych w tym dróg. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
b) w sprawie uŜyczenia części nieruchomości w Śmiłowie. 
 
Przygotowany projekt uchwały dotyczy nieruchomości połoŜonej w Śmiłowie o powierzchni 
680m². Są to tereny toru motocrossowego. W tej sprawie wpłynął wniosek Więcborskiego 
Klubu Motorowego „Wizamor”, a jednocześnie w tym samym czasie dotychczasowy 
uŜytkownik toru – Klub Motorowy „Junak” złoŜył pisemne oświadczenie o rezygnacji  
z uŜyczenia na rzecz tego pierwszego. Z informacji, jakie udało się uzyskać wynika, Ŝe Klub 
„Wizamor” zamierza pozyskać środki finansowe na realizacje inwestycji, aby jednak było to 
moŜliwe musi dysponować jakimś tytułem prawnym – najmu, bądź uŜyczenia. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /… / - pozytywna. 
 
Radni nie wnieśli uwag 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na rok 2011 przedstawił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Zmiany dotyczyły: 
1. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-2/11 

− zmian w planie wydatków dokonano ze względu na rozliczenie dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego oraz odpisów na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, 

− zmian dokonano na podstawie pisma Świetlicy Środowiskowej w Więcborku nr: 
ŚŚ/0717-20/2011 z dnia 04 kwietnia 2011 r. celem zabezpieczenia środków finansowych: 

− w rozdziale 85154 m.in. na zakup usług psychoterapeuty uzaleŜnień 
− w rozdziale 85201 oszczędności w § 4010 wynikające z okresowej zmiany 

wymiaru czasu pracy 
− pracownika przesunięto na § 4170 na zajęcia z psychologiem. 

− w rozdziale 85214, zgodnie z Uchwałą nr IY/17/2011 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 
27 stycznia 201 Ir. w sprawie wyraŜenia zgody na realizację w 2011 roku przez Miejsko-
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku projektu systemowego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki -Priorytet VII „Promocja Integracji Społecznej, 
Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój  
i upowszechnienie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej", zabezpiecza 
się jako wymagany wkład własny w wysokości 10,5% wartości projektu kwotę 
21.920,01 zł. 

2. Drogowej Inicjatywy Samorządowej pomiędzy Województwem Kujawsko - Pomorskim  
a gminami wsprawie Przebudowy drogi wojewódzkiej nr 241 polegającej na 
przebudowie chodnika - ciągu pieszo -rowerowego, w ciągu ul. Pocztowej w Więcborku. 
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Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 70005 § 0830 dokonano z uwagi na sprzedaŜ przyłącza 

energetycznego dla ENEA S. A. 
2. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75023 § 0830 dokonano z uwagi na zapłatę przez 

pracownika za rozmowy telefoniczne. 
3. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75618 § 0490 dokonano z uwagi na zapłatę za zajęcie 

pasa drogowego. 
4. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80101 § 6297 dokonano z uwagi na końcowe 

rozliczenie wykonania termomodernizacji budynków oświatowych. 
5. Zmian w planie dochodów w rozdz. 85295 § 0970 dokonano z uwagi na zwrot za 

doŜywianie z lat ubiegłych. 
6. Zmiany w planie dochodów w rozdz. 90001 § 6297 dotyczą środków unijne na kanalizację 

promenady w Więcborku.  
7. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 24.000,00 zł dokonano z uwagi 

na konieczność wykonania nowej inwestycji pn.: „Przebudowa ulicy 600 - lecia  
w Więcborku (chodnik)". 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 70005 § 4300 o kwotę 5.208,00 zł dokonano z uwagi 
na konieczność wykonania przyłączy energetycznych. 

9. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdziałami 75022 a 85154 o kwotę 2.000,00 
zł. dokonano z przeznaczeniem na stypendium dla szczególnie uzdolnionego ucznia. 

10. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 § 4170 o kwotę 18.000,00 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność zabezpieczenia środków na umowę zlecenie za wykonanie audytu. 

11. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80113  § 6060 o kwotę  150.000,00 zł dokonano 
z uwagi na zabezpieczenie środków dla nowej inwestycji pn.: „Zakup autobusu". 

12. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 § 6050 o kwotę 5.000,00 zł dokonano z 
uwagi na zabezpieczenie środków dla nowej inwestycji pn.: „Wykonanie przyłącza 
kanalizacyjnego do Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie". 

13. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90004 pomiędzy paragrafami o kwotę 7.039,00 
zł. z uwagi na konieczność zatrudnienia pracownika do koszenia trawników na terenie 
Gminy Więcbork. 
 

Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna 
 
 Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Szymon Grabinski pytał o wykonanie jakiego audytu chodzi? 
 
JeŜeli kwota przychodów i dochodów lub kwota wydatków i rozchodów jest wyŜsza niŜ 
określona w ustawie o finansach publicznych musi zostać wykonana kontrola. MoŜe się ona 
odbyć na zasadzie zleconej lub poprzez zatrudnienie audytora. Obowiązek wykonania takiego 
audytu mieliśmy i zrealizowaliśmy go w roku 2010 / pod koniec roku/ i mamy obowiązek 
prowadzenia go w bieŜącym roku – odpowiedział Skarbnik Gminy. 
 
Radny Grabinski odniósł się teŜ do przesunięcia dokonanego z paragrafu dotyczącego diet 
radnych, stwierdzając, Ŝe dobrze, iŜ nie ma na posiedzeniu radnego Kuszewskiego bo cyt.: 
„chyba by zawału dostał”, bo kiedy proponował takie przesunięcie, wskazywano na brak 
takiej moŜliwości. 
 
Skarbnik  Gminy wyjaśnił tu, Ŝe analizując wykonanie I kwartału uznano, iŜ nie ma Ŝadnego 
niebezpieczeństwa, gdyŜ w w/w okresie kilku radnych otrzymało niŜsze diety z uwagi na 
nieobecności. W związku z powyŜszym taka kwota juŜ została zaoszczędzona, stąd tez 
propozycja samego Przewodniczącego RM, by zdjąć ta kwotę z Rady i przeznaczyć na 
stypendium dla ucznia szczególnie uzdolnionego w Szkole Podstawowej w Więcborku. 
 
Mówiąc o dyscyplinie pracy radnego, trudno byłoby mi przy planowaniu budŜetu z góry 
zakładać, Ŝe radni nie będą obecni na sesji, czy komisji. Ale Ŝycie pokazało, Ŝe Ŝycie to jest 
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Ŝycie i teraz doszedłem do wniosku, Ŝe stać nas na to, Ŝe uzbieramy tą sumę 2.000,00 zł, Ŝeby 
pomóc temu chłopcu – powiedział Przewodniczący RM. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka p. Iwona Sikorska poinformowała radnych, Ŝe nie ma 
moŜliwości skorzystania z dofinansowania na zakup autobusu z Ŝadnego Programu. „Uczeń 
na Wsi” zgodnie z tym, co powiedział Pan Kuczerepa, skończył się w ubiegłym roku  
/ w połowie roku /, nie ma moŜliwości skorzystania w tym zakresie ze środków PFRON – 
informacja uzyskana bezpośrednio z od Kierownika Oddziału Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, ani teŜ szans na skorzystanie z tzw. rezerwy 06 z Ministerstwa. 
 
Radny Stanisław Piłka zastanawiał się czemu nie wystąpiono o środki zewnętrzne na zakup 
autobusu juŜ w ubiegłym roku, skoro wiadomo było w jakim są stanie, a były wówczas środki 
na dofinansowanie?  
 
Dyrektor BOOS zapewnił, Ŝe stan autobusów był i jest kontrolowany na bieŜąco  
i poddawane były one przeglądom technicznym. Miano jednak nadzieję, Ŝe ten autobus, który 
obecnie uległ całkowitej degradacji technicznej, przez naprawy własne kierowców posłuŜy 
przynajmniej do końca tego roku kalendarzowego. Niestety pogarszanie się stanu 
technicznego pojazdu postępowało znacznie szybciej niŜ zakładano, stąd konieczność 
wymiany. NajbliŜsze badanie techniczne autobusu przewidziane jest na 19 maja i istnieje 
pewność, Ŝe nie otrzyma on pozwolenia na dalsze funkcjonowanie. JuŜ dziś liczy się dni, 
kiedy pojazd nie będzie zdolny do transportu, naraŜając tym samym dzieci nim dowoŜone do 
szkół na duŜe niebezpieczeństwo. Z wnioskiem o zabezpieczenie środków na zakup pojazdu 
BOOS zamierzał się zwrócić przy konstruowaniu przyszłorocznego budŜetu, zakładając, Ŝe 
autobus dotrwa do końca bieŜącego roku. Zakupiony za 34.000,00 zł pięć lat temu autobus, co 
roku wymagał dość sporych nakładów na remont, ale trzeba było się z tym liczyć kupując 
pojazd uŜywany.  
 
Radny Piłka powiedział, ze radni nie kwestionują stanu technicznego pojazdu bo jeŜeli się… 
nie nadaje, to jest sprawa oczywista. Chodzi jedynie o to, Ŝe wszystkie Programy  w ramach 
których moŜna pozyskać dodatkowe środki się kończą, tych środków jest coraz mniej, więc 
dlaczego z nich nie skorzystano i nie zrobiono zapotrzebowania na zakup, bądź wymianę 
starych, i zuŜytych środków transportu na nowsze.  
 
Kiedy wchodził w Zycie Program „Uczeń na Wsi” rzeczywiście była moŜliwość uzyskania 
dopłaty do zakupu mikrobusu i autobusu, ale było to dwa lata temu. Byliśmy wówczas krótko 
po zakupie autobusu, więc odrzucaliśmy ta konieczność. W momencie, kiedy 
poinformowałem Burmistrza i Skarbnika, Ŝe taka moŜliwość istnieje, to teŜ byliśmy w takiej 
sytuacji, gdzie znaleźć te 200.000,00 zł, czy 250.000,00 zł / bo Program nie pokrywał w 80% 
-90% wartości / wydawało się trudne do realizacji. Mając niedawno kupiony autobus, jeden 
kilkunastoletni, czy kilkuletni, ale kupiony jako nowy nie braliśmy pod uwagę, Ŝe akurat tak 
to wszystko się potoczy. Cały czas, w takich przypadkach, sytuacja finansowa Gminy ma tu 
jakieś znaczenie. Nowy autobus kosztuje 400.000,00 zł  - 450.000,00 zł i znaleźć z dnia na 
dzień nawet te 50% wkładu jest bardzo trudne – mówił Dyrektor BOOS. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
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Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
 
 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego przestawił równieŜ Skarbnik Gminy. 
 
W związku ze zmianami w budŜecie, gdzie zmiany dotyczą pomocy finansowej dla 
Województwa wymagana jest odrębna uchwała o udzieleniu tej pomocy, dlatego teŜ 
przygotowany został stosowny projekt. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Radni nie wnieśli uwag. 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 

 
Ad. 16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych odpowiedział udzielił Burmistrz 
Więcborka 
  
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
• / Odp. na interp. radnego Piłka 
 / - Burmistrz odczytał odpowiedź, jaka dotarła do Referatu Rolnictwa /…/ UM w sprawie 
materiału siewnego. 
W odpowiedzi na pismo znak: RM.0003.4.2011 z dnia 14 marca 2011 r. w sprawie objęcia 
dopłatami z tytułu zuŜytego do siewu lub sadzenia materiału siewnego kategorii elitarny lub 
kwalifikowany nasion kukurydzy uprzejmie wyjaśniani co następuje. W odpowiedzi na pismo 
znak: RM.0003.4.2011 z dnia 14 marca 2011 r. w sprawie objęcia dopłatami z tytułu zuŜytego 
do siewu lub sadzenia materiału siewnego kategorii elitarny lub kwalifikowany nasion 
kukurydzy uprzejmie wyjaśniani co następuje. 
Dopłaty z tytułu zuŜycia do siewu lub sadzenia materiału siewnego kategorii elitarny lub 
kwalifikowany realizowane są ze środków finansowych dostępnych w ramach pomocy de 
minimis. Środki te limitowane są w następujący sposób: 
dany producent rolny moŜe wykorzystać w ciągu 3 lat limit wynoszący 7 500 euro, 
nie moŜe zostać przekroczony limit krajowy, który do końca 2011  r. wynosi 
119 542 500 euro, 
pomoc de minimis na poszczególne cele wypłacana jest w ramach środków 
określonych w danym roku w ustawie budŜetowej. 
Określając w rozporządzeniu Rady Ministrów gatunki roślin, które objęte są dopłatami do 
zuŜytego do siewu lub sadzenia materiału siewnego wzięto pod uwagę ww. ograniczenia 
finansowe oraz intensywność wymiany materiału siewnego poszczególnych gatunków. Celem 
wprowadzonych dopłat jest zwiększenie stopnia wymiany materiału siewnego w przypadku 
gatunków o najniŜszym wykorzystaniu elitarnego i kwalifikowanego materiału siewnego. 
Działanie to słuŜy realizacji opracowanego w 2007 r. w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi „Programu poprawy jakości produktów rolnych poprzez zwiększenie zuŜycia 
kwalifikowanego materiału siewnego". 
W związku z ograniczonymi moŜliwościami budŜetu, dopłatami nie objęto kukurydzy  
w przypadku której wymiana materiału siewnego jest na wysokim poziomie. 
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NaleŜy równieŜ wziąć pod uwagę, Ŝe w 2011 r. budŜet Agencji Rynku Rolnego obciąŜony 
będzie dodatkowo dopłatami do materiału siewnego dla producentów rolnych, którzy ponieśli 
straty w wyniku powodzi. 
• / Odp. na interp. radnego Balcera / 

  Gmina Więcbork przymierza się do szukania oszczędności w kosztach energii 
elektrycznej oświetlenia ulicznego poprzez likwidację oświetleń wiejskich, gdzie nie ma 
utwardzonych nawierzchni drogowych. Proponowane czasowe wyłączenia,w opinii 
zakładu energetycznego, nie przynoszą planowanych oszczędności gdyŜ największy pobór 
energii jest zawsze przy kaŜdorazowym załączaniu oświetlenia, ponadto czasowe 
wyłączanie wiąŜe się z inwestycją w postaci zakupu urządzeń sterujących. 

•  / Odp. na interp. radnego Kielicha / 
- Boiskiem na osiedlu Plebanka opiekuje się klub sportowy GROM Więcbork, do którego 
zostanie wystosowane pismo o potrzebie uporządkowaniu terenu wokół boiska i 
wykoszeniu trawy. Pan Błociński zgłosił Burmistrzowi uwagę, Ŝe podczas akcji zimowej 
gros śniegu z miasta wwiezione zostało cięŜkim sprzętem na teren przedmiotowego 
boiska. W związku z powyŜszym uległo ono dewastacji. Dlatego teŜ Klub „GROM” prosi 
Urząd Miejski o pomoc w wyrównaniu nawierzchni. Wstępnie wyraŜona została na to 
zgoda Burmistrza, jednakŜe nie nastąpi to wcześniej niŜ po ukończeniu prac na drogach 
gminnych.  
– Gmina przymierzała się do ustawienia na cmentarzu komunalnym przenośnej toalety ale 
w chwili obecnej problemem jest ustalenie miejsca, w którym moŜna byłoby ją postawić. 
W chwili, kiedy dokonywane będzie poszerzenie cmentarza o zakupioną wcześniej 
ziemię, zrealizowanie tego wniosku będzie bardziej realne i na pewno będzie wówczas 
brane pod uwagę wydzielenie odpowiedniego do tego miejsca. 

• / Odp. na interp. radnego Grabinskiego /  
Zostanie wystosowane pismo do ZDW o moŜliwości usytuowania lustra drogowego na 
proponowanym przez Radnego skrzyŜowaniu ulic Hallera i Strzeleckiej, a takŜe   
Rybackiej i Hallera, na którym równieŜ uznajemy ustawienie takiego lustra za zasadne. 

• / Odp. na interp. Radnego Antczaka / 
Przedstawiany przepust drogowy na drodze relacji Więcbork-Runowo jest w trakcie 
naprawy przez pracowników firmy SBN oraz pracowników gminy. 

• /Odp. na interp. Radnego Wobszala / 
Temat przejścia dla pieszych na skrzyŜowaniu ulic Złotowskiej i Dworcowej jest nam 
doskonale znany. Największym problemem w tej sprawie jest fakt, iŜ grunty pod drogą ul. 
Dworcowej naleŜą do PKP, które nie poczuwa się do stosowania jakichkolwiek przepisów 
o ruchu drogowym, uznając, iŜ powinno to być w gestii gminy. Gmina zwróciła się do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich o moŜliwość wyznaczenia w tym miejscu przejścia dla 
pieszych. Komisja z udziałem przedstawicieli ZDW Bydgoszcz, UM Toruń, Policji i UM 
Więcbork, po dokonaniu wizji w terenie stwierdziła, Ŝe nie ma moŜliwości wyznaczenia 
przejścia dla pieszych w tym miejscu, dla poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego 
naleŜałoby wykonać tunel dla pieszych i rowerzystów w nasypie pod linia kolejową. 
 
Odpowiedzi na interpelacje pisemne z poprzedniej sesji zostały odczytane przez 
Burmistrza Więcborka 
 

• / Odp. na interp. Radnego Kuszewskiego / 
- W odpowiedzi na interpelację Radnego Waldemara Kuszewskiego z dnia 30 marca 

2011 roku wyjaśniam, iŜ w odpowiedzi dotyczącej eliminacji do XIV Igrzysk 
Olimpijskich Sportowców Wiejskich  Województwa Kujawsko - Pomorskiego 
TUCHOLA – LONDYN 2012 pojawił się niezamierzony   błąd   pisarski.   Poprawna   
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forma   brzmi   następująco: „W ubiegłym roku na eliminacje do XIV Igrzysk 
Olimpijskich Sportowców Wiejskich Tuchola - Londyn 2012 w planie budŜetu 
zaproponowana została kwota w wysokości 90 000zł. Propozycja ta nie została 
uchwalona i ujęta w budŜecie na rok 2011".  Niemniej jednak, Urząd   Miejski    
w   Więcborku   nie   zamierza   rezygnować   z   uczestnictwa   zarówno w 
eliminacjach jak i samych Igrzyskach, stąd koszty z tym związane pokryte zostaną 
w ramach Działu 926, Rozdział 92695, § 4210 Zakup materiałów i wyposaŜenia: materiały 
na utrzymanie stadionu, ratowników oraz utrzymanie czystości wokół jeziora, 
materiały na eliminacje olimpijskie i inne - 65 000,00 zł. 
 
- W odpowiedzi na interpelację radnego uprzejmie informuję, iŜ dodatkowe urządzenie 
(promiennik podczerwieni), które zostało zamontowane przy kamerach na skrzyŜowaniu ulic 
Gdańska, Starodworcowa i I Armii WP zostało sfinansowane ze środków przeznaczonych na 
monitoring w roku 2009. Pierwotnie urządzenie to było zamontowane na budynku Urzędu 
Miejskiego wraz z kamerą umoŜliwiającą czytanie tablic rejestracyjnych. Na krótko przed 
zmianą lokalizacji kamer, urządzenie uległo uszkodzeniu i zostało wysłane do naprawy 
w ramach udzielonej gwarancji. Po powrocie z naprawy urządzenie zamontowano przy 
skrzyŜowaniu ulic, o których mowa wyŜej. 
 
- W odpowiedzi na interpelację z dnia 31 marca 2011 roku dotyczącą funkcjonowania 
monitoringu i nie dołączeniu do odpowiedzi na interpelację pisma Kierownika 
Posterunku Policji w Więcborku uprzejmie informuję, Ŝe ze strony radnego nie było 
wniosku o dołączenie korespondencji prowadzonej pomiędzy Urzędem Miejskim a 
Kierownikiem Posterunku Policji. Wniosek taki złoŜył Pan dopiero po sesji 25 lutego 
2011 roku, który został pozytywnie rozpatrzony, po uprzednim uzyskaniu zgody 
Kierownika Posterunku. Ponadto stanowisko Kierownika Posterunku nie odbiega od 
zapisów zawartych w protokole z sesji Rady Miejskiej, podczas której Kierownik 
Pan Milachowski przedstawił ocenę funkcjonowania i przydatności miejskiego 
monitoringu na potrzeby dowodowe funkcjonariuszy policji. Dla Pana wiedzy, 
informuję, Ŝe zakwalifikowanie pisma jako objętego tajemnicą następuje w trybie 
przepisów ustawy o ochronie informacji niejawnych, chyba Ŝe wynika to z odrębnych 
przepisów. 
Niezrozumiałe wydaje się być Pana stwierdzenie „dlaczego zrezygnował Pan  
z wspomnianej wcześniej dobrej praktyki". Statut Gminy Więcbork nie nakazuje do 
odpowiedzi na interpelację załączać korespondencji związanej z wyjaśnianiem przedmiotu 
interpelacji. 
 
- W odpowiedzi na interpelację z dnia 30.03.2011 r. w sprawie gminnych słupów 
ogłoszeniowych informuję, iŜ podczas usuwania przez pracowników Urzędu Miejskiego 
zalegających na słupach afiszów, wśród usuniętych plakatów znajdowały się równieŜ 
pojedyncze sztuki plakatów wyborczych, nie usuniętych przez komitety wyborcze być 
moŜe z uwagi na zakrycie ich innymi ogłoszeniami. W związku z powyŜszym nie 
obciąŜano kosztami ich usunięcia właściwych komitetów wyborczych. 
 

•  / Odp. na interp. radnej Sowińskiej / 
- Znak znajdujący się na ścieŜce na Promenadzie został juŜ usunięty, ustawiony był na 
czas trwania prac (kończył ścieŜkę rowerową wykonaną przez firmę zewnętrzną); 
- Postawione na Promenadzie przy jeziorze barierki naszym zdaniem lepiej będą 
zabezpieczać to miejsce, niŜ słupki z łańcuchami, na których młodzieŜ będzie siadać  
i bujać się, tak jak to ma miejsce na ul. Pocztowej. 
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- W chwili obecnej trwają prace mające na celu odtworzenie zniszczonych na 
Promenadzie trawników. Prace te wykonywane są na koszt Urzędu Miejskiego  
w Więcborku, z uwagi na fakt, iŜ ubytki w zieleni powstały w trakcie wymiany 
istniejących płyt „jumbo” na kostkę brukową, wykonywanej przez pracowników tut. 
Urzędu jesienią ubiegłego roku. 

 
Odpowiedzi na interpelacje z bieŜącej sesji 
 
• / Odp. na interp. radnego Antczaka / 

- Do właściciela posesji Runowie Krajeńskim, który prawdopodobnie odpowiada za 
zniszczenie chodnika przy swojej posesji wystosowane zostanie pismo nakazujące 
usunięcie uszkodzeń. JeŜeli nie spowoduje to naleŜytego odzewu, sprawa zostanie 
skierowana do właściciela drogi i chodnika – Zarządu Drogowego w Bydgoszczy.  
- Gmina jest w posiadaniu wstępnego kosztorysu naprawy studzienek na osiedlu  
w Runowie Krajeńskim, którego wykonawcą jest p. Gładysz, opiewającego na sumę 
50.000,00 zł. Z racji tego, Ŝe zostało to przekazane do Zakładu Gospodarki Komunalnej 
on teŜ jest kompetentny w tej sprawie. Burmistrz zobowiązał się porozmawiać o tej 
sprawie z kierownictwem Zakładu, bo być moŜe zrealizuje on to zadanie własnym 
sprzętem i  nie będzie potrzeby szukania innego wykonawcy. 

• / Odp. na interp. radnego Kielicha / 
- W kwestii budowy chodnika przy bloku AZK na Osiedlu Plebanka sprawdzone zostaną 
moŜliwości jego budowy, gdyŜ na tym terenie są problemy z słuŜebnością gruntów. 
Burmistrz zapozna się równieŜ z sytuacją dotyczącą oświetlenia przy w/w budynku. 
- Drzewa znajdujące się w Lasku Miejskim, które bezpośrednio zagraŜają bezpieczeństwu 
są na bieŜąco usuwane są na bieŜąco. JeŜeli dotyczy to drzew stojących bezpośrednio przy 
drodze rowerowej następuje to za zgoda Energetyki, która na czas wycinki ściąga linię. 

• / Odp. na interp. radnego Wobszala / 
- Chodnik zostanie uprzątnięty z chwila, kiedy pracownicy słuŜb porządkowych UM, 
których jest obecnie znacznie mniej niŜ w latach poprzednich, uporają się  
z najpilniejszymi pracami. 

• / Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego / 
- Gmina Wystąpi do Zarządcy Drogi o zgodę na umieszczenie odpowiedniego 
oznakowania. 
- Uprzątnięcie trasy spacerowej wokół Jeziora Więcborskiego moŜe nastąpić nie 
wcześniej, jak w przypadku wskazanym powyŜej – w odpowiedzi udzielonej radnemu 
Wobszalowi. 
- Problem z osobami naduŜywającymi alkoholu na więcborskiej Promenadzie zgłaszany 
był Policji. Efektem tych działań były dwa naloty Policji w wyniku którego Iles osób 
ukaranych zostało mandatami karnymi m. in. za picie alkoholu w miejscu 
niedozwolonym. Podobnie jest w przypadku placu zabaw przy kościele, który teŜ 
kilkakrotnie odwiedzany był przez funkcjonariuszy, którzy przeganiali  stamtąd nie tylko 
osoby spoŜywające alkohol, ale równieŜ młodzieŜ. 

• / Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego / 
- W miejscu wskazanym przez radnego  na pewno konieczne jest uporządkowanie śmieci, 
więc po sprawdzeniu rodzaju zalegających odpadów podejmie się decyzje o sposobie ich 
usunięcia. Natomiast, z racji wielkości skupiska zabudowań i ilości dzieci, w pierwszej 
kolejności naleŜy pomyśleć o budowie placu zabaw  na Osiedlu Piastowski w Więcborku. 
Nie wyklucza jednak, Ŝe w dalekosięŜnych planach i w tym miejscu nie zostanie 
zrealizowana tego typu inwestycja. 

• / Odp. na interp. radnego Posieczka /  
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- Firmy zajmujące się oczyszczaniem poboczy pozostawiają część gałęzi do ich 
wyschnięcia / ok. 2 - 3 tygodni /, po czym je usuwają. Burmistrz obiecał jednak, Ŝe będzie 
monitował do firmy, by jak najszybciej posprzątała zalegające gałęzie, a w przyszłości po 
wykonaniu tych prac przesuwała je na tyle daleko, aby nie zagraŜały bezpieczeństwu na 
drodze.  

•  / Odp. na interp. radnej Lidy / 
- Na  placu zabaw przy kościele generalnie nie odnotowano zniszczeń. Były co prawda 
drobne uszkodzenia, które na bieŜąco naprawiono.  
- Gmina stara się na bieŜąco w miarę potrzeb oczyszczać kosze. Niewielkie opóźnienia 
mogą wynikać jedynie z faktu, Ŝe Urząd ma znacznie okrojoną siłę roboczą o czym 
Burmistrz wspominał powyŜej. Ostatnio równieŜ awarii uległ samochód, który słuŜy do 
transportu śmieci, co teŜ zapewne miało wpływ na systematyczność tych działań. 
- Gmina ma nikłe moŜliwości inwestowania w utwardzenie placu przed cmentarzem 
komunalnym, gdyŜ nie jest ona właścicielem tego gruntu. WzdłuŜ drogi jest on 
własnością Zarządu Dróg Wojewódzkich, a w pozostałej części naleŜy do osoby 
prywatnej.  
 
Tu włączył się radny Wobszal, który powiedział, Ŝe swego czasu były przeprowadzone 
rozmowy, w wyniku których ojciec radnego wyraził zgodę na ułoŜenie, na jego gruncie  
chodnika i nadal podtrzymuje to stanowisko. Niemniej trzeba to załatwić w sposób 
formalny – zgodny z wymaganymi procedurami. 

 
Burmistrz Wi ęcborka podziękował radnemu za taką deklarację. 
 
- Burmistrz wystąpi z zapytaniem do ZGK w kwestii  jego działań zmierzających do 
zachęcenia gospodarzy, do wykonywania przyłączy wodociągowych. 
 
• /Odp. na interp. radnego Grabińskiego / 
- Podczas budowy stacji sieci komórkowych były prowadzone badania natęŜenia 
promieniowania. Na chwile obecna Burmistrz nie orientuje się, czy były montowane 
dodatkowe urządzenia nadawcze - zwiększane moce, i czy były prowadzone jakieś 
uzgodnienia w tej sprawie. Informacja ta zostanie sprawdzona, a pozyskane wyjaśnienia 
Burmistrz przekaŜe radnemu. 
- segregowane śmieci w postaci szkła i butelek firmy teŜ mogą wrzucać do przeznaczonych 
na to pojemników. JeŜeli jednak firma miałaby większa ilość tego typu odpadów, wskazane 
byłoby zgłoszenie tego wcześniej do ZGK, by trafiły one bezpośrednio na składowisko, nie 
zapełniając jednorazowo pojemnika. 
- Zapełnione pojemniki na odpady stałe z cmentarza komunalnego, jak wynika z informacji 
uzyskanej od Dyrektora ZGK, zostały juŜ opróŜnione.  
• / Odp. na interp. radnego Piłka / 
- W sprawa dokonania niezbędnych napraw drogi Borzyszkowo- Czarmuń zgłoszona zostanie 
do zarządu Dróg Powiatowych. 
- pozostałe gałęzi po wycince zakrzaczeń usuwane są po ich wysuszeniu. 
- W ramach projektu budowy ronada był wykonany równieŜ projekt organizacji ruchu 
zastępczego. Projekt tej organizacji na bieŜąco za pomocą znaków będzie realizowany. 
Niezasadnym  jest zamieszczanie w prasie takowej organizacji poniewaŜ w trakcie realizacji 
inwestycji, będzie się ona zmieniała. 
• / Odp. na interp. radnego Balcera 
- Potrzeba skierowania równiarki gminnej na drogi osiedla Piastowskiego została przekazana 
Kierownikowi Referatu UM p. Tomaszowi Fifielskiemu, który ma sprawdzić, jak sytuacja 
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wygląda i podjąć odpowiednie działania. Niemniej w tym rejonie trwają aktualnie prace przy 
budowie kanalizacji, a wykonawca ma obowiązek przywrócenia drogi do stanu pierwotnego.   
Radny Roman Mroczkowski zwrócił uwagę na niebezpieczna sytuację, jaka miała miejsce 
w okolicach wiaduktu na ulicy Złotowskiej w Więcborku, gdzie rowerzysta skręcający na 
stację, prawdopodobnie oślepiony przez słońce, został uderzony przez samochód jadący od 
strony Wituni. Przykład ten pokazuje, jak bardzo w tym właśnie miejscu z uwagi na natęŜenie 
ruchu związane z otwarciem stacji paliw,  przydałby się chodnik. Byłby on na pewno 
czynnikiem zwiększającym bezpieczeństwo na tym odcinku drogi. 
 
Radny Szymon Grabinski odniósł się do urządzeń monitorujących usytuowanych  
w okolicach skrzyŜowania, które obecnie ulegnie przebudowie. Sugerował, by zwrócić uwagę 
ekipie wykonującej ich konserwacje, Ŝe oświetlacz podczerwieni pali się przez cały czas,  
a powinien według wiedzy radnego, tylko po zmroku, kiedy wykryje jakiś obiekt. 
Mówił równieŜ, Ŝe ktoś zlecił wywiezienie cięŜkim sprzętem śniegu na płytę boiska na 
Plebance i nie ma pewności czy, osoba bądź firma to wywoŜąca nie ma powiązania z Klubem 
„GROM”. Być moŜe nie było to zamierzenie celowe, ale ktoś kto wiedział, Ŝe jest to boisko 
wywozi tam śnieg cięŜkim sprzętem niszcząc je, a potem jako firma, czy klub prosi  
o dofinansowanie naprawy zniszczeń. Ktoś w tym przypadku popełnił w tym przypadku błąd 
– niedopatrzenie i nie ponosi odpowiedzialności. 
Deklaracja Burmistrza odnośnie moŜliwości korzystania przez firmy z pojemników do 
segregacji plastikowych butelek jest na pewno dla nich bardzo korzystna, ale warto byłoby 
porozmawiać na ten temat z ZGK i dowiedzieć się chociaŜby, jakie on poniósłby koszty 
jednorazowego odbioru butelek pet od przedsiębiorcy. MoŜe niekoniecznie wykonywać tą 
usługę darmowo, a zastosować chociaŜby symboliczną odpłatność. Skoro zarabiają na tym, Ŝe 
te butelki pet zuŜywają, to moŜe za ich wywóz zapłacą. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, Ŝe poruszone przez radnego sprawy techniczne na 
pewno zostaną przekazane konserwatorowi. Natomiast co do segregowanych odpadów 
stwierdził, Ŝe wszyscy dokonują segregacji, aby przedłuŜyć Ŝywotność składowiska śmieci. 
Trudno przewidzieć, czy firmy będą zainteresowane segregacją butelek jeŜeli będą musiały za 
to zapłacić. JeŜeli zaś wywiozą odpady na składowisko sami i tam zostaną one sprasowane, to 
i tak ZGK nie poniesie z tego tytułu Ŝadnych kosztów.  
Wywóz śniegu na boisko, na Plebanie nie był decyzja pochopną. Obowiązuje zakaz wywozu 
śniegu w wiele miejsc. Czasami obfity opad paraliŜujący komunikację nie pozwala 
zastanawiać się  nad szukaniem miejsca wywozu i wymusza szybkie działanie. NaleŜy jednak 
przy tym dla ograniczenia kosztów, wywozić to w miarę blisko, musi być to grunt naleŜący 
do Gminy i pozwalający zgodnie z przepisami śnieg składować. Lepiej zatem teraz ponieść 
koszty naprawy obiektu, by zima mieć bliskie miejsce pozwalające na szybkie oczyszczenie 
miasta ze śniegu. 
 
Radny Grabinski rozumiał argumenty Burmistrza, ale naleŜy wziąć pod uwagę, Ŝe Klub 
„GROM” ma na działalność 106.000,00 zł i dodatkowo pracownika gospodarczego 
opłacanego ze środków Gminy, natomiast Klub „Sokół” otrzymuje jedynie 20.000,00 zł. 
Niezrozumiałym wobec powyŜszego jest więc, by Gmina miała dodatkowo sfinansować 
naprawę boiska będącego we władaniu „GROM” –u. 
 
Panie Radny, ja bym chciał, by Pan przyjrzał się sprawozdaniom poszczególnych klubów – 
ile pieniędzy , na co wydają, ile dzieci i młodzieŜy tam jest. Ile wydają pieniędzy np. na 
badania lekarskie, trenerów, na transport, to wówczas okaŜe się, Ŝe te106.000,00 zł Klubu 
„GROM”, to wcale nie jest tak duŜo. Powiem szczerze, poprzednie trzy lata Klub „GROM” 
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wydawał na wszystko więcej / raz nawet 100% więcej / niŜ dostawał od Gminy. Tyle dostał 
od sponsorów i jednostek zewnętrznych i chwała im za to. Ostatnie lata w związku  
z kryzysem mieli „chudsze” aczkolwiek i tak pozyskiwali środki zewnętrzne, oni nie Ŝyją 
tylko z naszych dotacji – mówił Burmistrz . Dopiero analizując te dane moŜna byłoby 
oceniać, czy mają naprawiać we własnym zakresie to boisko, i czy ten pracownik 
gospodarczy z Gminy im się naleŜy, czy teŜ nie. Burmistrz zaznaczył równieŜ, Ŝe na płycie 
stadionu miejskiego odbywają się teŜ wszystkie imprezy gminne. 
 
Radny Grabinski podziękował za odpowiedź ucinając jednocześnie dyskusję w tej sprawie, 
która mogłaby trwać w tym tonie do wieczora. JednakŜe bardzo chętnie przy innej okazji 
wymieni się z Burmistrzem argumentami w tym temacie. 
 
Ad. 17 Wolne wnioski i informacje.   
 
Burmistrz Więcborka zaprosił radnych na uroczyste odsłonięcie tablicy pamiątkowej ku czci 
Emila Cuprysia i mszę w intencji ojczyzny. Uroczystości rozpoczną się o godz. 10:45. Poza 
tym poinformował radnych o zamiarze nazwania nowo wybudowanego ronda przy 
skrzyŜowaniu ulic Starowdworcowej, Gdanskiej i I Armii Wojska Polskiego, imieniem 
ostatniego Burmistrza Więcborka – Piotra Lindeckiego. Pełnił on ten urząd w latach 1922 – 
1939. Zginął w roku 1939 w Karolewie. 
 
Radny Mariusz Wobszal przedstawił w skrócie tematykę szkolenia dotycząca nowej 
procedury absolutoryjnej z wskazaniem istotnych zmian dotyczących tego zagadnienia. 
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady siódmej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku” zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                                   w Więcborku 
 
                                                                                      /-/        mgr inŜ. Józef Kujawiak 
 


